
     31/3-2017, Hillerød 

 

Til folketingets uddannelsesudvalg 

 

Jeg henvender mig til uddannelsesudvalget som en bekymret skolelærer. 

Jeg har observeret at når en barn med særlige behov, ikke længere kan rummes på en privatskole, fordi 

skolen ikke har kompetencer eller ressourcer til at hjælpe barnet, og barnets behov er at komme i special 

tilbud eller lign, så kan dette ikke lade sig gøre. 

Et barn kan altså ikke indstilles fra en privatskole til en skole/institution, som kan møde barnets behov.  

I stedet skal barnet ind i folkeskolen, og gå i en almindelig klasse, hvor barnet kan opleve nye nederlag, 

inden at folkeskolen så efter 1-2 år, også kan konkludere at dette barn ikke kan inkluderes i almindelig 

undervisning.  

Denne praksis mener jeg ikke er i barnets interesse. Det er heller ikke i samfundet interesse, når en 

privatskole i samarbejde mellem lærere, pædagoger, skolepsykologer og forældre har vurderet at barnet 

har et særligt behov.  

At privatskoler ikke kan indstille børn til at modtage den hjælp fra det offentlige, som de har behov for, kan 

også ligne mistillid til landets næststørste skolesystem. 

 

Mvh 

Andreas Peters-Lehm 
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